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بازنگری در مدل طرح ترافیک سال آینده
یک عضو کمیســیون حمل و نقل شورای شــهر تهران از بازنگری در مدل طرح 
ترافیک برای سال آینده خبر داد.به گزارش ایسنا، جعفر تشکری  هاشمی در حاشیه 
هفتمین جلسه شــورای شــهر تهران در جمع خبرنگاران درباره تغییر در طرح 
ترافیک گفت: امســال در میانه راه هستیم و امکان تغییرات نداریم اما حتما برای 
سال آینده با دیدگاه کنترل آلودگی هوا و ترافیک در محدوده مرکزی شهر، نظم 
و انضباط در رفت و آمد و اطمینان بخشی به مردم و کسانی که کار اضطراری در 
محدوده مرکزی دارند، طرح ترافیک را در مدل بازنگری شده ای مدنظر قرار خواهیم 
داد.وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا قیمت طرح ترافیک تغییر خواهد کرد؟ 
گفت: قیمت ها متناسب با شرایط خواهد بود و ممکن است نیاز به افزایش نباشد، 
کما اینکه الان به نتیجه جدی رسیدیم که برای برخی از موضوعات کاهش نرخ در 
نظر بگیریم از جمله نرخ عوارض ساختمانی که منجر به بی میلی شهروندان در این 
زمینه شده است، باید برخی جاها منفی و کاهشی باشد و برخی جاها متناسب با 
نرخ تورم تصمیم گیری شــود.عضو شورای شهر تهران ادامه داد: یکی از مشکلات 
جدی شــهر تهران موضوع ترافیک و آلودگی هواست و البته تاثیرات کرونا و تردد 
شــهروندان در حوزه حمل و نقل است. با توجه به مشخص شدن کمیسیون های 
۶ گانه شورا به سرعت موضوعات حمل و نقل در کمیسیون عمران و حمل و نقل 
ترافیک شــورای شــهر تهران مطرح و تصمیمات جدیدی اخذ خواهد شد. قطعاً 
کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران با بخش های مختلف و مراکز 
علمی و دانشگاهی و کارشناسان ارتباطات تنگاتنگی را برای حل موضوعات حمل 
و نقلی خواهد داشت. وی تاکید کرد: بی تردید توسعه شبکه حمل و نقل عمومی، 

نوسازی و بازسازی وسایل حمل و نقل عمومی مورد توجه قرار خواهد گرفت. 

هیچ اتفاقی در حوزه هوشمندسازی شهر تهران
 انجام نشده است

یک عضو شورای شهر تهران با انتقاد از گزارش عملکرد سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شــهرداری تهران، گفت: هیچ اتفاقی در حوزه هوشمندســازی شهر 
تهران انجام نشده اســت.به گزارش ایسنا، ناصر امانی در هفتمین جلسه شورای 
اسلامی شهر تهران از ارائه گزارش توسط سازمان های شهرداری تهران انتقاد کرد و 
افزود: این گزارشات چه مشکلی از مردم حل خواهد کرد و هدف ارائه این گزارشات 
چیست؟ اگر هدف اطلاع رسانی گزارشات است که متاسفانه به صورت یک طرفه 
و پرحاشــیه توسط حوزه روابط عمومی در زمان شهردار سابق شرکت پیام رسان و 
پروژه تهران ۱۴۰۰ مطرح شده است و لزومی ندارد مجددا مدیران و معاونان شهردار 
ســابق تهران در صحن شورا حاضر و گزارشات خود را ارائه کنند.وی با بیان اینکه 
هزینه بسیاری برای هر جلسه شورا می شود، گفت: این گزارشات تنها وقت شورا را 
می گیرد و هیچ خروجی دیگری را ندارد. شورا کارهای مهم تر و کار نظارتی دارد و 
باید حرف مردم و شورایاری ها را بشنود و برای رفع مشکلات گام هایی را بردارد و 
از مدیران اجرایی و قوی دعوت کند تا به صحن شــورا بیایند.امانی از گزارش ارائه 
شده توسط مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری تهران انتقاد 
کرد و افزود: این گزارش به هیچ عنوان قابل قبول نیست چون هیچ اتفاقی در حوزه 

هوشمندسازی شهر تهران انجام نشده است.

بسیاری از مناطق به سامانه ۱۳۷ دسترسی ندارند
عضو شــورای شهر تهران در جلسه شورای شهر تهران پس از ارائه گزارش رئیس 
ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری تهران، گفت: روز جمعه به ستاد 
۱۳۷ مراجعه کردم و تنها یک نفر در ســتاد بــود و از آنجا با ۱۳۷ تماس گرفتم 
و دیدم که بســیاری از مناطق به ســامانه ۱۳۷ دسترسی ندارد. علت این قطعی 
چیســت؟به گزارش ایسنا، مهدی اقراریان در هفتمین جلسه شورای شهر تهران 
پس از ارائه گزارش عملکرد محمد فرجود مدیرعامل ســازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات شهرداری تهران با طرح سوالی گفت: در جمهوری اسلامی، گزارش های 
مسئولین روی کاغذ خیلی زیباست اما اگر مرد میدان باشیم و وارد میدان شویم 
و واقعیت مسائل را در نظر بگیریم، می بینیم که واقعیت ها با گزارش هایی که ارائه 
می شــود، بسیار متفاوت است. از جمله این موارد، وضع نظافت شهر تهران است. 
همچنین گزارشی که درمورد ســامانه ۱۳۷ ارائه شد.وی افزود: من روز جمعه به 
ستاد ۱۳۷ مراجعه کردم و تنها یک نفر در ستاد بود و از آنجا با ۱۳۷ تماس گرفتم 
و دیدم که بســیاری از مناطق به ســامانه ۱۳۷ دسترسی ندارد. علت این قطعی 
چیست؟ این گزارش بیشتر شامل مفاهیم بود و لذا روند گزارش دهی اشتباه بود. 

البته در این گزارش به اقدامات هم اشاره شده بود و از این بابت تشکر می کنم.

پایان واکسیناسیون معتادان مقیم کمپ های ماده ۱۶
 تا ۱۰ روز آتی

مدیرکل درمان و حمایت های اجتماعی ســتاد مبارزه با مواد مخدر با بیان اینکه 
درحال حاضر بیش از ۱۰ هزار نفر از مددجویان مراکز ماده ۱۶ دوز اول واکسن را 
دریافت کرده اند، پیش بینی کرد که تا ۱۰ روز آینده همه مددجویان مراکز اقامتی 
در کل کشور واکسینه شوند.رضا تویسرکان منش در گفت وگو با ایسنا، درخصوص 
روند واکسیناسیون معتادان بیان کرد: باتوجه به اینکه مراکز ماده ۱۶، مراکز اقامتی 
تجمعی هســتند و معتادان نیز دچار نقص سیستم ایمنی و مشکلات بهداشتی و 
تغذیه هستند و در معرض خطر قرار دارند، اواخر فروردین ماه نامه ای از سوی ستاد 
مبارزه با مواد مخدر به دکتر جان بابایی، رئیس کمیته درمان وزارت بهداشت ارسال 
شد و در آن نامه درخصوص لزوم واکسیناسیون معتادان متجاهری که در مراکزی 
اقامتی ماده ۱۶ نگهداری می شوند، توضیح داده شد.وی ادامه داد: اما به دلیل اینکه 
در آن زمان، واکسیناسیون کادر درمان در حال انجام بود و از سویی دیگر با مضیقه 
تولید واکسن روبه رو بودیم، باید برای این موضوع صبر می کردیم. با گسترش موج 
دلتا و سرایت بالای آن، نگرانی ها بیشتر شد و در این راستا نهم مردادماه نامه ای از 
ســوی ستاد برای وزیر بهداشت فرستاده شد و ایشان با واکسیناسیون مددجویان 

مراکز ماده ۱۶ و کارکنان این مراکز موافقت کرد.

برگزاری آزمون مشمولان قانون تعیین تکلیف 
آموزش و پرورش؛ ۱۲ شهریور

دبیر ســتاد برگزار کننده آزمون های دانشگاه فرهنگیان، از برگزاری آزمون جامع 
گروه دوم مشــمولان قانون تعیین تکلیف وزارت آموزش و پرورش روز جمعه ۱۲ 
شهریور ماه جاری خبر داد.به گزارش ایسنا، رضا کچوئیان، با قدردانی از مشارکت 
اثرگذار همکاران و عوامل اجرایی  برگزار کننده آزمون مجازی گروه نخست همه 
معلمان حق التدریس، آموزشــیاران نهضت سوادآموزی، مربیان پیش دبستان و 
خرید خدمات آموزشــی فعال در آموزش و پــرورش به منظور تبدیل وضعیت و 
اســتخدام در این دســتگاه، از برگزاری آزمون مجازی گروه دوم مشمولان قانون 
تعیین تکلیف آن وزارت خبر داد و افزود: این آزمون صبح روز جمعه ۱۲ شهریور 
ماه جاری راس ســاعت ۱۰ صبح برای جمعیتی حدود ۳۲ هزار تن برگزار خواهد 

شد.

مسیر دوچرخه سواری در نیاوران و اندرزگو
 اجرا می شود

مسیر دوچرخه ســواری در دو خیابان شهید باهنر و بلوار شهید اندرزگو با هدف 
ترویــج فرهنگ اســتفاده از حمل و نقل پاک اجرا می شــود.به گــزارش روابط 
عمومی شهرداری منطقه یک سید حمید موسوی شهردار منطقه یک اعلام کرد: 
معاونت حمل و نقل و ترافیک و فنی و عمران شــهرداری این منطقه در راستای 
توسعه ۴۰ کیلومتری مسیر دوچرخه سواری در شمال تهران در دو معبر پر تردد 
این منطقه شامل نیاوران از میدان شهید با هنر تا سه راه یاسر و بلوار شهید اندرزگو 
از خیابان پاسداران تا خیابان شریعتی مسیر دوچرخه سواری را احداث می کنند.

موسوی افزود: در خیابان ولیعصر )عج( نیز که در ضلع شمال و جنوب پارک حاشیه 
ای وجود ندارد مسیر دوچرخه سواری با نصب جدا کننده ها اجرا می شود که فاز اول 

آن از خیابان شهید فلاحی تا میدان تجریش است.

انتخاب رشته کنکوری های دانشگاه آزاد 
مجددا تمدید شد

مهلت انتخاب رشته متقاضیان رشــته های با آزمون دانشگاه آزاد اسلامی شرکت 
کننده در آزمون سراســری )به جز رشته های پزشــکی، دندانپزشکی، داروسازی 
و دامپزشــکی( برای بار دوم تمدید شد.به گزارش ایســنا، کلیه داوطلبان حاضر 
در جلســه آزمون سراســری ســال ۱۴۰۰ که متقاضی تحصیل در دانشگاه آزاد 
اسلامی هستند )به جز رشته های پزشکی، دندانپزشکی، داورسازی و دامپزشکی( 
می توانند تا ساعت ۲۴ روز دوشنبه ۱۵ شهریور  با مراجعه به سامانه این مرکز به 

نشانی  www.azmoon.org  نسبت به انتخاب رشته اقدام کنند.

اخبار کوتاه
تصمیم مبهم آموزش و پرورش برای اول مهرماه 

بازگشایی مدارس: آرام، تدریجی و با آموزش ترکیبی!

رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری:

مقررات جاری نشود، کرونا تمام نمی شود

نرخ واقعی ازدواج های زود هنگام خیلی بیشتر از نرخ رسمی  اعلام شده است

دور زدن قانون برای رسمی کردن ازدواج کودکان

مردودی ۳۱ درصد خودرو های مراجعه اولی به مراکز معاینه فنی

گروه اجتماعی – فخری سادات مسچی: کمتر از یک 
ماه به آغاز سال تحصیلی مانده است و اگر چه با تغییر دولت، 
وزیر ســابق آموزش و پرورش صندلی خود را تحویل داده 
است اما به علت رای عدم اعتماد مجلس به وزیر پیشنهادی، 
این وزارتخانه با سرپرست اداره می شود. پیش از این تغییر و 
تحولات مسئولان آموزش و پرورش تلاش می کردند تا بعد 
از یک سال و نیم زمینه بازگشــایی مدارس در مهر ماه را 
آماده کنند. در طول این مدت عموم کارشناسان آموزشی و 
اولیای دانش آموزان تاکید داشته اند که متاسفانه آموزش 
غیرحضوری و آنلاین نمی تواند جایگزین آموزش حضوری 
شــود و در این مدت دانش آموزان ضعف آموزشی دارند و 
ادامه چنین وضعیتی می تواند به افت تحصیلی جامعه دانش 

آموزی کشور منجر شود. 
با این حال با شــدت گرفتن مــوج پنجم کرونا و بالا رفتن 
آمار مبتلایــان و قربانیان، در آخرین روزهای مســئولیت 
وزیر ســابق  داستان بازگشــایی مدارس در مهرماه با اما و 
اگرهایی روبرو شد. این در حالی بود که طبق اعلام وزارت 
بهداشت واکسیناسیون معلم ها از عید غدیر ) هفتم مرداد 
ماه( آغاز شــده اســت و این روزها باید نوبت دوم واکسن 
معلم ها زده شــود. تیرماه گذشته محسن حاجی میرزایی 
وزیر سابق آموزش و پرورش در حاشیه جلسه هیأت دولت 
با اشاره به بازگشایی مدارس از مهرماه ۱۴۰۰، افزود: این امر 
مستلزم کســب آمادگی هایی است که برای این آمادگی ها 

برنامه ریزی کردیم. 
ســتادی در وزارت آموزش و پرورش تحت عنوان ســتاد 
مهر فعال شــده اســت که همه تمهیدات را برای آغاز به 
کار مــدارس در مهــر مــاه ۱۴۰۰ برنامه ریــزی می کند. 
واکسیناســیون معلمان و فرهنگیان یکی از پیش نیازهای 
بازگشایی مدارس است که با هماهنگی ستاد ملی مقابله با 

کرونا و وزارت بهداشت، از مرداد ماه شروع می شود.
بــا این همه یکی دو هفته قبل از شــروع واکسیناســیون 
معلمان، وزیر بهداشــت با بیان اینکه به دلیل عدم رعایت 
پروتکل ها بســیار نگرانیم درباره تکلیف بازگشایی مدارس 
بــا توجه به خیز پنجم کرونــا توضیحاتی داد و تاکید کرد 
که بازگشــایی مدارس اکنون قابل پیش بینی نیست! این 
موضوع در جلســه ســی ام مردادماه روســای کمیته های 

تخصصی کرونا به ریاســت ســید ابراهیم رئیسی تقریبا به 
قطعیت رسید. در این جلســه اعضا پیشنهاد کردند، ابتدا 
تمام شــرایط و زیرساخت های بهداشــتی ضروری، نظیر 
تامین اســتانداردهای مطلوب ســرویس های بهداشتی در 
مدارس، ایجاد امــکان رعایت حداقل تراکم در کلاس های 
درس، تهویه کلاس ها، واکسیناسیون معلمان و کادر اداری، 
واکسیناســیون والدین دانش آمــوزان و در صورت تامین 
واکسن، واکسینه کردن آن دسته از دانش آموزان که دارای 
بیماری های زمینه ای هســتند، انجام شده و سپس درباره 
دایر شدن حضوری کلاس های درس تصمیم گیری شود. بر 
این اســاس سال تحصیلی جدید از ابتدای مهر آغاز خواهد 
شــد، اما آموزش حضوری تا فراهم شدن شرایط بهداشتی 
مقرر به تعویق خواهد افتاد.اینک ده روز بعد از این تصمیم، 
سرپرست جدید آموزش و پرورش در اولین گفتگوی خود 
از تصمیــم تازه ای برای مــدارس در اول مهرماه خبر داد: 
ترکیبی از آموزش مجازی و حضوری.علیرضا کاظمی درباره 
آغاز ســال تحصیلی و ارائه آموزش ها از اول مهرماه گفت: 
آموزش دانش آموزان امســال به صورت ترکیبی از آموزش 

مجازی و حضوری خواهد بود. بیش از ۱۰۰ هزار کلاس زیر 
۱۵ دانش آموز داریم و ۵۰ درصد مدارس ما نیز کمتر از ۷۵ 
دانش آموز دارند که این مدارس و این کلاس ها می تواند به 
صورت حضوری و با رعایت شیوه نامه های بهداشتی برگزار 

شود.
وی تأکید کرد: ســتاد ملی مقابله با کرونا کلیات این طرح 
را تصویب کرده و قرار اســت تفاهم نامه ای بین کمیته های 
ستاد کرونا و آموزش و پرورش تنظیم شود تا استانداردهای 
لازم بهداشتی تدوین و تا پایان هفته به مدارس ابلاغ شود.
وی افزود: مدرســه تلویزیونی نیز امسال با پوشش نزدیک 
بــه صد درصدی آموزش های لازم را از طریق شــبکه های 
مختلف ســیما به همــه دانش آموزان ارائــه خواهد کرد و 
در این زمینه صدا و ســیما، نقش بسیار مهمی را بر عهده 
دارد. واکسیناســیون معلمان در حال انجام است و تا پایان 
شــهریور به پایان خواهد رسید همچنین به مدارس قبل از 
شروع ســال تحصیلی سرانه بهداشتی تعلق خواهد گرفت.
کاظمی یادآور شد: بازگشایی مدارس امسال با یازده برنامه 
اجرایی خواهد شــد و اولویت ما این است که مدارس را به 

صورت آرام و تدریجی بازگشــایی و با کمترین دغدغه و به 
صورت مطمئن و با کیفیت به کار خود ادامه دهند.این در 
حالی اســت که معاون درمان ستاد مقابله با کرونای استان 
تهران اعلام کرده که به بازگشایی مدارس خوشبین نیست.

نــادر توکلی درباره مباحثی که درباره بازگشــایی مدارس 
مطرح شده بود، گفت: خیلی به بازگشایی مدارس خوشبین 
نیستم، البته تصمیمات در کمیته کشوری اتخاذ می شود، 
اما با توجه به شرایطی که اکنون می بینم خیلی خوش بین 
نیستم که مدارس باز شوند و حضوری شوند.توکلی تاکید 
کرد: برای بازگشایی مدارس اگر پروتکل خاص وجود داشته 
باشــد و موفق شــویم که کودکان را علیه کرونا واکسینه 

کنیم، به بحث بازگشایی مدارس کمک می کند.
آموزش مجازی موفق نیست

از سوی دیگر یک کارشناس آموزش و پرورش با بیان اینکه 
آموزش حضوری در دوران اپیدمی کرونا الزاماتی را می طلبد 
که نظام آموزشی ما با آن فاصله زیادی دارد گفت: از طرف 
دیگر آموزش مجازی نیز باید به شــاخص هایی دست پیدا 
کند تا نگرانی هــای والدین از آموزش فرزندان و معلمان از 
تدریس شــان را برطرف کند. اگر قرار باشد چرخ بر همان 
روال سال تحصیلی گذشته بچرخد، باید گفت که آموزش 
مجازی پاسخگوی خوبی برای فرایند یاددهی – یادگیری 

نخواهد بود. 
زهرا علی اکبری در گفت وگو با ایســنا، در این باره اظهار 
کرد: بــا پایان یافتن تعطیلات تابســتانی مدارس در اکثر 
کشورها، دولت ها برای از ســرگیری روند آموزش در سال 
تحصیلی آینده - چه آموزش مجازی باشد و چه حضوری- 
تصمیماتی را اتخاذ کرده اند تا دانش آموزان از آموزشــی 
مطلوب و مناســب اســتفاده کنند. آن طور که از شواهد 
بر می آید بیشــتر جوامع توســعه یافته با واکسیناســیون 
حداکثری و آماده ســازی فضای آموزشــی خود، آموزش 
حضوری را گزینه مورد پســند برای سال تحصیلی در نظر 
گرفته اند.وی تصریح کرد: اگر هم صاحبنظران علوم تربیتی 
تاکید بر بازگشایی حضوری مدارس دارند باید به این نکته 
نیز توجه داشته باشند که آیا مدارس آمادگی لازم و کافی 
را دارنــد یا خیر؟ و پس از آن اصــرار بر آموزش حضوری 

داشته باشند.

رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری، با تاکید بر 
اینکه کرونا تمام نمی شود و ممکن است پیک ششم بیماری 
را با جهش لامبدا شــاهد باشیم، گفت: احتیاج به مقررات 
بهداشتی قوی در کشــور داریم و تا چنین مقرراتی جاری 
نشود، هر چقدر هم واکســن تزریق کنیم و دارو در کشور 

باشد بازهم کرونا در کشور کنترل نخواهد شد.
دکتر پیام طبرســی در گفت وگو با ایسنا،  با تاکید بر اینکه 
بروز قارچ سیاه در مبتلایان به کرونا موضوع تازه ای نیست، 
گفت: این موضوع ربطی به پروتکل های دارویی که برای این 
بیماران استفاده می شود، ندارد. تعدادی از مبتلایان به کرونا 
به بیماری زمینه ای دیابت نیز مبتلا هستند و اگر به بیمار 
دیابتی بدون در نظر گرفتن شــرایط کورتون زیادی تزریق 
شــود، بروز قارچ سیاه افزایش می یابد. به دلیل تعداد بالای 
بیماران در پیک پنجم شاهد افزایش تعداد مبتلایان به قارچ 
سیاه در این پیک هستیم. مردم باید احتیاط کنند و به هیچ 
عنوان خودسرانه کورتون تزریق نکنند؛ بر این اساس نگرانی 
وجود نخواهد داشــت.وی با اشاره به اینکه در حدود ۳ روز 
اخیر ورودی بیمارســتان  مسیح دانشوری در تهران اندکی 
کاهش یافته اســت، اظهار کرد: ورودی روزانه پیش از این 
بیش از ۴۰۰ نفر بود اما اکنون به حدود ۳۲۰ نفر رسیدیم. 
اگر این روند تا یک هفته پایدار باشــد شــاید بتوان گفت 

قله پیــک را رد کرده ایم ولی باید دید در روزهای آتی چه 
اتفاقی می افتد.طبرســی با اشاره به رکوردشکنی های اخیر 
در آمارهای کرونا، تصریح کرد: معمولا هرچه به آخر پیک 
نزدیک می شویم مرگ و میر افزایش می یابد. از تعداد موارد 
مبتلا می توان گفت شاید در تهران پیک پنجم در روزهای 
اوج خود به سر می برد.وی افزود: نمی توان گفت برای تامین 
دارو و تجهیزات مشــکلی نداشتیم ولی مشکل کرونا ۱۰۰ 

درصد با دارو رفع نمی شود. 
ما احتیاج به مقررات بهداشــتی قوی در کشــور داریم. تا 
چنین مقرراتی جاری نشــود، هر چقدر هم واکسن تزریق 
کنیم و دارو در کشور باشــد بازهم کرونا در کشور کنترل 
نخواهد شد.وی درباره نگرانی ها پیرامون ورود جهش لامبدا 
ویروس کرونا، بیان کرد: در برخی کشــورهایی که جهش 
لامبدا روئیت شــده است مانند آمریکا بازهم جهش دلتا بر 
آن غلبه کرده است اما در برخی کشورهای آسیای جنوب 
شــرقی لامبدا بر دلتا غلبه کرده است. باید ببینیم روند در 
روزهای آتی برایمان چگونه اســت. بــا ورود جهش لامبدا 
به کشــور پیک بعدی کرونا با درگیــری بالاتر آغاز خواهد 
شد. این جهش واکسن گریزی بیشتری دارد و سن ابتلا را 
هم کاهش می دهد.رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح 
دانشــوری، تاکید کرد: امیدوارم با مدیریت خوب بتوانیم از 

این روزها عبور کنیم و فکر نکنیم تنها با تزریق واکســن، 
کرونا نابود می شود. تجربه انگلستان مقابل ما است که ۸۰ 
درصد واکســن تزریق کردند و مقررات بهداشتی سفت و 
ســختی  هم دارند اما میزان بروز بــالای بیماری را تجربه 

می کنند. 
ایــن یعنی کرونا تحــت کنترل درمی آید امــا کاملا تمام 
نمی شود و داستان ما با کرونا کماکان ادامه خواهد داشت.

وی دربــاره تزریق دُز ســوم واکســن کرونــا، گفت: همه 
کشــورهای دنیا به این نتیجه رسیدند که بعد از گذشت ۸ 
ماه از تزریق دُز دوم واکسن باید دُز سوم را تزریق کنند. در 
مورد نوع دُز یادآور ســوم برای کسانی که قبلا واکسن های 
آدنوویروسی مانند اســپوتنیک و آسترازنیکا تزریق کردند 
بهتر است از پلتفرم های دیگر ساخت واکسن استفاده شود.

۵۸۱ فوتی و ۳۱۵۱۶ ابتلای جدید کرونا
 در کشور

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، متاسفانه در طول ۲۴ ساعت 
۵۸۱ بیمار کووید - ۱۹ در کشور جان خود را به دلیل این 
بیماری از دســت دادند. همچنین ۳۱۵۱۶ بیمار جدید نیز 
طی یک شــبانه روز شناسایی شدند.به گزارش ایسنا، بنابر 
اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، تا 
روز ۷ شــهریور، ۱۸ میلیون و ۲۶۱ هزار و ۲۴۵ نفر دُز اول 

واکســن کرونا و ۷ میلیــون و ۹۱۴ هزار و ۸۸۱ نفر نیز دُز 
دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکســن های تزریق شده 
در کشــور بــه ۲۶ میلیون و ۱۷۶ هزار و ۱۲۶ دُز رســید.

 افراد واجد شــرایط برای تزریق واکســن حتما در سامانه 
salamat.gov.ir ثبت نام کنند.از روز ۶ شــهریور تا روز 
۷ شــهریور ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
۳۱ هزار و ۵۱۶ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشــور 
شناسایی شد که سه هزار و ۶۱۴ نفر از آنها بستری شدند.

مجموع بیماران کووید۱۹ در کشــور به ۴ میلیون و ۹۲۶ 
هزار و ۹۶۴ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت ، ۵۸۱ 
بیمــار کووید۱۹ جان خــود را از دســت دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری به ۱۰۶ هزار و ۴۸۲ نفر رســید.

خوشــبختانه تا روز ۷ شــهریور، ۴ میلیون و ۱۴۶ هزار و 
۷۴۲ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص 

شده اند.
۷ هــزار و ۸۷۷ نفــر از بیمــاران مبتلا بــه کووید۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار 
دارند.تا روز ۷ شــهریور، ۲۸ میلیــون و ۶۶۸ هزار و ۱۵۶ 
آزمایش تشــخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.در 
حال حاضر ۳۰۶ شــهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۱۰ شهر 

در وضعیت نارنجی و ۳۲ شهر در وضعیت زرد قرار دارند.

دبیر مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک با اشاره به اینکه 
برخی خانواده ها کودکان خود را پیش از ۱۳ سالگی بدون 
ثبت رسمی به عقد فردی در می آورند و پس از ۱۳ سالگی 
با استناد به اینکه این عقد کاملا شرعی است، برای گرفتن 
اذن ازدواج بــه دادگاه مراجعه کــرده و در واقع دادگاه را 
در مقابل کار انجام شــده ای برای صــدور رای ازدواج قرار 
می دهند، تصریح کرد که این امر مصداق بارز سوء استفاده 

از قانون است و باید جلوی آن گرفته شود.
دکتر محمود عباســی در گفت و گو با ایســنا، اظهار کرد: 
کمتر اتفاق می افتد کــه محکمه و دادگاه برای افراد کمتر 
از ۱۳ سال حکم رشد صادر کند، هرچند این ازدواج ها هم 
مورد نقد جدی هســتند و با آنکه نرخ کودک همسری در 
کشور بالا نیســت اما به نظر می رسد که یک مورد آن هم 
اضافی اســت و زمانی که امری غیــر قانونی و لامحاله غیر 

شرعی است باید از انجام آن خودداری کرد. 
عباســی با بیان اینکه از منظر جرم شناســی وقتی پدیده  
ناهنجــار اجتماعی و یا جرمــی در جامعه رخ می دهد؛ نرخ 
رسمی اعلام شده حداقل یک ســوم پدیده مجرمانه و نرخ 
واقعی جرم اســت که در جامعه رخ داده اســت، به ایسنا 
گفت: طبیعتا در حوزه کودک همســری نیــز نرخ واقعی  
ازدواجهای زود هنگام خیلی بیشــتر از نرخ رســمی اعلام 
شده است چراکه بعضا خانواده ها به علت نگرانی از عواقب 

کار و مجرم شــناخته شــدن خود، ترس از مورد سرزنش 
قرار گرفتــن و... در خفا این ازدواج ها را انجام داده و جایی 
به ثبت نمی رســانند و همیــن امر نرخ واقعــی را از نرخ 
رسمی اعلام شده در حوزه کودک همسری متمایز می کند. 
آمار رسمی بیانگر ازدواجهای به ثبت رسیده است حال آنکه 
آنچه در بســتر اجتماع اتفاق می افتد بیشتر است.  معاون 
حقوق بشــر و امور بین الملل وزیر دادگستری، با اشاره به 
» بی هویتی« برخی کودکان حاصل ازدواج های اینچنینی، 
گفت که این بی هویتی به ازدواج های زودهنگام برمی گردد 
چرا که خانواده از ترس و نگرانی مجرم شناخته شدن برای 
ثبت این عقدها اقدام نمی کنند و همین موجب بی هویتی 

فرزندان احتمالی آنها هم می شود.
این دانشیار دانشگاه شهید بهشتی، افزود: بنده این موضوع 
را آگاهانه می گویم که بسیاری از ازدواج های کودکانه ناشی 
از فقر است. از نزدیک با بسیاری از این خانواده ها صحبت و 
کار میدانی انجام داده ایم. دو دلیل اصلی ازدواج زود هنگام 
و کودک همســری به »فقر فرهنگــی« و »فقر اقتصادی« 
معطوف می شود. خانواده هایی هستند که به خاطر فقر سیاه 
اقتصادی بــا یک میلیون تومــان و  در ازای پول کودکان 
خود را به همســری می دهند. این درحالی است که بعضا 
فعالین حوزه مقابله با کودک همسری متهم به سیاه نمایی 
می شــوند. اما این انگ زدن ها مشــکلات را حل نمی کند.

عباســی با بیان اینکه بعضا برخــی می گویند که  کودک 
همســری مساله روز ما و دارای اولویت نیست، خاطر نشان 
کرد: ازدواج افراد زیر سن قانونی و بدون حکم رشد دادگاه 
جرم است اما فعالین حوزه مقابله با کودک همسری اعم از 
پژوهشگران و سازمانهای مدنی و… مروجان قانون گرایی 
و اخلاق گرایی در جامعه هستند. همچنین حتی یک مورد 
از کودک همســری هم زیاد است. کودک همسری بحثی 
سلیقه ای نیســت بلکه امری خلاف قانون است که باید با 

آن مقابله کرد.
  وی در ادامه با اشــاره به ماده ۱۰۴۱ قانون مدنی که عقد 
نکاح دختر قبل از رســیدن به سن ۱۳ سال تمام شمسی 
و پســر قبل از رسیدن به سن ۱۵ ســال تمام شمسی را 
منوط به اذن ولی به شــرط رعایت  مصلحت با تشــخیص 
دادگاه صالــح می داند، یادآور شــد: تخطــی از این قانون 
ضمانــت اجرایی دارد و اتفاقا ضمانــت اجرایی قانونی این 
مساله کیفری نیز هست و مجازات برایش پیش بینی شده 
است. اگر کودکی بدون داشتن حکم »رشد« دادگاه به عقد 
کسی درآید؛ والدین، عاقد، دفترخانه و سایر عوامل به عنوان 
مباشــر یا معاون جرم قابل مجازات اند و نقش محوری در 
اینجا حکم رشد دادگاه است. کمتر دادگاهی وجود دارد که 
به کودک زیر ۱۳ سال حکم رشد بدهد؛ اما یکی از مشکلات 
ما در این حوزه عدم اجرای قانون اســت که منجر به بروز 

کودک همســری می شود. قانون و شرع در کشور ما بر  هم 
اســتوار اند. وقتی مبنای قانون شــرع است باید اجرا شود. 
بسیاری از ازدواجهای کودک همسری با پیگیری دادستان 
و نهاد مدنی و پیگیری مرجع ملی کنوانسون حقوق کودک 
جلوگیری و یا ابطال شــده و این نشــان دهنده این است 
که این ازدواجها غیر قانونی و غیر شــرعی انجام شــده اند.   
دبیر مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک، معتقد اســت 
که »کودک همسری« پدیده ای منتسب به فقر فرهنگی و 
اقتصادی است؛ به گفته او  اینکه برخی می خواهند کودک 
همســری را به مذهب منتســب کنند و بگویند ریشه این 
مساله مذهبی است، درست نیست چراکه کودک همسری 
بــه مذهب ارتباط ندارد بلکه به فقــر اقتصادی و فرهنگی 
باز می گردد که در صورت رفع این دو مســاله حتما شاهد 

کاهش این ازدواجها خواهیم بود. 
عباســی با اشــاره به اینکه برخی خانواده ها کودکان خود 
را پیــش از ۱۳ ســالگی بدون ثبت رســمی به عقد فردی 
در می آورند و پس از ۱۳ ســالگی با اســتناد به اینکه این 
عقد کاملا شــرعی است، برای گرفتن اذن ازدواج به دادگاه 
مراجعه کرده و در واقع دادگاه را در مقابل کار انجام شده ای 
بــرای صدور رای ازدواج قرار می دهند، تصریح کرد که این 
امر مصداق بارز سوء استفاده از قانون است و باید جلوی آن 

گرفته شود.

مقــدم گفت: ۳۱ درصد از خودرو ها از ابتدای ســال تا به 
امــروز به علت نقــص فنی موفق به اخــذ معاینه فنی در 
مراجعه اول نشــده اند.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، 
حســین مقدم مدیر عامل ســتاد معاینه فنی خودرو های 
تهران گفت: از آغاز ســال ۱۴۰۰ تــا آخر مرداد ماه، ۵۲۳ 
هزار دســتگاه خودروی یونیک  بــرای اولین بار به مراکز 
معاینه فنی شهر تهران مراجعه کرده اند، از این تعداد ۴۹۸ 
هزار دســتگاه موفق به اخذ گواهی معاینه فنی شدند که 

۱۰۶ هزار خودرو معاینه فنی برتر دریافت کردند.
وی ادامه داد:حدود ۲۵ هزار دستگاه اصلا نتوانستند گواهی 
معاینه فنی اخذ کننــد و ۳۱ درصد خودرو ها مجددا باید 
به مراکز معاینه فنــی مراجعه و رفع ایراد کنند. به دلایل 
مختلف مانند گران شــدن خدمات و قطعات خودرو  آمار 
مردودی خودرو ها در معاینه فنی افزایش پیدا کرده است.

مقدم ادامه داد:همگان می دانند که هرچه قدر ســرویس 
نگهداری خودرو را بهتر انجام دهند، میزان خرابی خودرو 
پایین تر می آید. با توجه به این که قطعات خودرو و خدمات 
روز به روز افزایش قیمت پیدا می کند، شــرایط ســرویس 
نگهداری هم کمی دشــوار شده اســت و متاسفانه سالانه 
شــهروندان برای دریافت خدمات معاینه فنی که مراجعه 

می کنند، متوجه می شــوند خیلی از قطعات خودرویشان 
از کار افتاده است و میزان خراب شدن این قطعات هم به 
دلیل این اســت که اقدامات اولیه به موقع انجام نمی شود.

مدیر عامل ســتاد معاینه فنی خودرو هــای تهران گفت: 
تقریبا ۹ تست مکانیزه داریم؛ که در این نوع با اهمیت ترین 

آن ها تســت آلایندگی است؛ که متاسفانه هنوز ۱۴ درصد 
خودرو ها از علت آلایندگی مردود می شــوند و ۱۱ درصد 
خودر وهایی که به مراکــز معاینه فنی مراجعه می کنند از 

ترمز مردود می شوند. 
همــگان می دانند که نقص ترمز در بــروز تصادفات ایفای 

نقش می کند.مقــدم اظهار کرد: با توجه بــه این که آمار 
مــردودی خودرو هــا در مراجعات اول مقــداری زیادتر از 
ســال های قبل شــده است، افراد ســرویس های دوره ای 
را حتمــا برای قطعــات موتور و مواردی کــه برای ایمنی 
خودروهایشان مانند ترمز و متعلقات جلوبندی است،انجام 
دهند.مقــدم تاکید کرد: توصیه می کنیم که افراد به مراکز 
تعمیرگاهی مجازی که برای خودروی خاص است، مراجعه 
کنند. معاینه فنی فقط ایراد خودرو را شناسایی می کند و 

تعمیرات به عهده گروه دیگر است.
وی درباره این که خودرو های مــردودی در مراکز معاینه 
فنی الزامــا به تعمیرگاه هــای مســتقر در مراکز معرفی 
می شوند گفت: قطعا پاســخ منفی است. در همه ی مراکز 
معاینــه فنی در چند جا بنر هایــی نصب کرده ایم و اعلام 
کرده ایــم که مراجعه بــه این تعمیرگاه هــا صد در صد 
اختیاری است و الزامی وجود ندارد. این تعمیرگاه که متعلق 
به بخش خصوصی اســت صرفا برای انجام خدمات جزئی 
در مراکز معاینه فنی تهویه شــده است که سرعت کار بالا 
رود. هر خودرویی که مردود شــود ۱۴ روز فرصت دارد که 
رفع نقــص انجام دهد و در این ۱۴ روز به هر تعمیرگاهی 

که اطمینان دارد مراجعه کند.


